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Protokół nr 52/2024 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 19 marca 2024 r. w godz. od 1605 do 1710 

w sali nr 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

1. Kamil Klimek– Przewodniczący Komisji  

2. Krystyna Gwiazdowska – Wiceprzewodnicząca Komisji  

3. Zbigniew Roman De-Mezer 

4. Mariola Brygida Karpińska 

5. Jacek Roszkowski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta 

2. Dorota Szymańska – Kierownik Referatu Geodezji i Rolnictwa 

3. Leszek Lewoc – Dyrektor MOPR w Suwałkach  

4. Andrzej B. – skarżący  

5. Kamil M. – wnoszący petycję 

                          

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powitał zebranych  

i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami.  

Radni nie mieli uwag i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 51/2024 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 lutego 2024 r. 

2. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej  

w Suwałkach za okres VIII kadencji 2018-2024. 

3. Rozpatrzenie skargi Andrzeja B. na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  

w Suwałkach.  

4. Rozpatrzenie skargi Emilii i Radosława Piotra Cz. na działalność Prezydenta Miasta 

Suwałk. 

5. Rozpatrzenie petycji Kamila M. w sprawie zmiany nazewnictwa przystanków 

komunikacyjnych zarządzanych przez Gminę Miasto Suwałki. 

6. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 51/2024 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 lutego 2024 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag, wobec czego Protokół nr 51/2024 z posiedzenia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 lutego 2024 r., 

został przyjęty.  
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Ad pkt. 2  

Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej  

w Suwałkach za okres VIII kadencji 2018-2024. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag, wobec czego Sprawozdanie z działalności Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach za okres VIII kadencji 2018-2024, 

zostało przyjęte.  

 

Ad pkt. 3 

Rozpatrzenie skargi Andrzeja B. na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  

w Suwałkach.  

– Skarga stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

– Upoważnienie stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

– Pismo do Dyrektora MOPR stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

– Protokół z kontroli stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

– Zawiadomienie o zwołaniu posiedzenia stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedział, że 

skarżący jest obecny na posiedzeniu Komisji. Przypomniał, że do zbadania zarzutów 

zawartych  

w skardze został powołany Zespół kontrolny w składzie: radna Mariola Brygida Karpińska 

oraz radna Krystyna Gwiazdowska.  

Następnie zapytał Andrzeja B. – skarżącego czy chciałby zabrać głos.  

 

Andrzej B. – skarżący omówił pokrótce swoją sytuację życiową oraz zarzuty kierowane pod 

adresem MOPR w Suwałkach.  

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poprosił Zespół 

kontrolny o komentarz w ww. sprawie. 

 

Mariola Brygida Karpińska powiedziała, że widać tutaj duży konflikt rodzinny. Szczegóły 

są opisane w protokole Zespołu kontrolnego. Wiele spraw należałoby rozwiązać w sądzie. 

Wyjaśniła, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatruje tylko skargę na działalność 

MOPR-u i według Zespołu kontrolnego skarga we wskazanym zakresie jest bezzasadna.  

Część zgłaszanych przez skarżącego kwestii nie leży w kompetencjach Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji.  

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wyjaśnił skarżącemu, 

że Komisja rozpatruje skargę na działalność MOPR-u. Nie rozstrzyga kwestii związanych z 

prawem cywilnym, zwłaszcza – jak w tym przypadku – sprawami majątkowymi ani 

mieszkaniowymi.  
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Leszek Lewoc – Dyrektor MOPR powiedział, że skarżący miał zaoferowaną możliwość 

skorzystania z pomocy psychologa, prawnika, ale z tego nie zrobił.  Wyjaśnił też procedury, 

jakie obowiązują w MOPR w zakresie oferowanej pomocy.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

przyjęciem protokołu Zespołu kontrolnego.  

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało  -  4 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja przyjęła protokół Zespołu kontrolnego w sprawie skargi Andrzeja B. na działalność 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

przyjęciem opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało  -  4 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja przyjęła opinię Komisji w sprawie skargi Andrzeja B. na działalność Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do 

głosowania nad projektem uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -  4 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie skargi Andrzeja B. na 

działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 4 

Rozpatrzenie skargi Emilii i Radosława Piotra Cz. na działalność Prezydenta Miasta 

Suwałk. 

– Skarga stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

– Upoważnienie stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

– Protokół z kontroli stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

– Zawiadomienie o zwołaniu posiedzenia stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przypomniał,  

że do zbadania tej skargi został powołany Zespół kontrolny w składzie: radny Zbigniew 
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Roman De-Mezer oraz radny Jacek Roszkowski. Z czynności kontrolnych został sporządzony 

protokół.  

 

Dorota Szymańska – Kierownik Referatu Geodezji i Rolnictwa wyjaśniła, że nie jest to 

sprawa administracyjna, ale cywilna pomiędzy Miastem a użytkownikami wieczystymi. 

Dodała, że zgodnie z ustawą o własności lokali nie można sprzedać użytkownikowi 

wieczystemu gruntu na własność w sytuacji, gdy pozostali użytkownicy wieczyści nie 

wystąpili z wnioskiem w takiej sprawie. Zgodnie z przepisami nie może być takiego 

dualizmu, że część gruntu jest w użytkowaniu wieczystym a część gruntu jest własnością.  

 

Zbigniew Roman De-Mezer powiedział, że skargę tę przekazał Radzie Miejskiej Wojewoda 

Podlaski. Dodał, że zgodnie z kpa, czytając literalnie pismo, nie jest ono skargą. Prośba 

państwa Cz. powinna zostać przekazana  do ponownego rozpatrzenia przez Prezydenta Miasta 

a nie przez Radę Miejską. Wojewoda zastosował tu tryb, w którym wskazał, że Rada  Miejska 

ma zbadać sprawę. Sprawa została zbadana od strony merytorycznej i tu faktycznie skarga 

jest bezzasadna. Natomiast z punktu widzenia prawnego, prośby zgłaszane przez skarżących 

nie powinny być elementem badania skargowego, mimo to została powtórnie zbadana i brak 

jest możliwości postępowania administracyjnego.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

przyjęciem protokołu Zespołu kontrolnego. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało  -  5 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja przyjęła protokół Zespołu kontrolnego w sprawie skargi Emilii i Radosława Piotra 

Cz. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

opinią Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało  -  5 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja przyjęła opinię Komisji w sprawie skargi Emilii i Radosława Piotra Cz. na 

działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -  5 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie skargi Emilii i Radosława 

Piotra Cz. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Ad pkt. 5 

Rozpatrzenie petycji Kamila M. w sprawie zmiany nazewnictwa przystanków 

komunikacyjnych zarządzanych przez Gminę Miasto Suwałki. 

– Petycja stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

– Upoważnienie stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

– Protokół z kontroli stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

– Zawiadomienie o zwołaniu posiedzenia stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przypomniał,  

że do zbadania tej skargi został powołany Zespół kontrolny w składzie: radna Mariola 

Brygida Karpińska oraz radny Kamil Klimek. Zespół kontrolny przychylił się do opinii 

Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Nadzoru Właścicielskiego w zakresie zmiany 

nazw  

15 przystanków.  

Oddał głos Kamilowi M. – wnoszącemu petycję.  

 

Kamil M. – wnoszący petycję omówił pokrótce cel złożenia petycji, propozycje w niej 

zawarte oraz uargumentował propozycje zmian nazewnictwa przystanków komunikacyjnych.   

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że temat, który jest przedmiotem 

petycji należy rozpatrywać szeroko, bo z perspektywy prawnej, jak i społecznej. Powiedział, 

że zmiany wprowadzone uchwałą Rady Miejskiej w styczniu br. w sprawie zmiany nazw 

przystanków była spowodowana wynikami konsultacji społecznych w tym zakresie.  

Następnie dodał, że trzeba też brać pod uwagę płaszczyznę prawną, ponieważ rozporządzenie 

mówi jasno, jak powinna być skonstruowana nazwa i numery przystanków.  

Grzegorz Krysa podkreślił, że propozycje złożone w petycji zostały dokładnie 

przeanalizowane. Z 61 propozycji, 15 zostało uwzględnionych i zmiany te zostaną 

przedstawione w projekcie uchwały na sesję Rady Miejskiej, która odbędzie się w marcu br.   

Dodał również, że zmiany w zakresie komunikacji miejskiej są wprowadzane na bieżąco z 

uwzględnieniem głosu mieszkańców.  

 

Mariola Brygida Karpińska podziękowała Kamilowi M. za wykonaną pracę, uwagi i 

analizę nazewnictwa. Dodała, że na pewno są rzeczy, które wymagają poprawy i warto 

skorzystać z tych uwag, aby usprawnić funkcjonowanie komunikacji miejskiej.   

 

Kamil M. powiedział, że od lat obserwuje komunikację miejską. Ma dużo wniosków, uwag i 

propozycji w tym zakresie. Powiedział, że jest otwarty na współpracę.  

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta poprosił o bezpośredni kontakt z Wydziałem 

Gospodarki Komunalnej i Nadzoru Właścicielskiego i zgłoszenie wszelkich uwag i 

propozycji dotyczących funkcjonowania komunikacji miejskiej. Uwagi te zostaną 

wykorzystane i uwzględniane podczas wprowadzania kolejnych zmian.  
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Jacek Roszkowski docenił pracę włożoną w analizę funkcjonowania komunikacji miejskiej 

w mieście i pogratulował pasji.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

przyjęciem protokołu Zespołu kontrolnego. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało  -  5 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja przyjęła protokół Zespołu kontrolnego w sprawie petycji Kamila M. w sprawie 

zmiany nazewnictwa przystanków komunikacyjnych zarządzanych przez Gminę Miasto 

Suwałki. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

opinią Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało  -  5 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja przyjęła opinię Komisji w sprawie petycji Kamila M. w sprawie zmiany 

nazewnictwa przystanków komunikacyjnych zarządzanych przez Gminę Miasto Suwałki. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -  5 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie petycji Kamila M. w sprawie 

zmiany nazewnictwa przystanków komunikacyjnych zarządzanych przez Gminę Miasto 

Suwałki. 

Ad pkt. 6 

Wolne wnioski.  

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji podziękował członkom Komisji za pracę przez 

cały okres kadencji. 

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono. Na tym protokół zakończono.                       

                                                                                                  Przewodniczący                                                                 

                                                                                Komisji Skarg, Wniosków i Petycji                                     
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                                                                                                Kamil Klimek                                                                     
 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


